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Estefanía Luna Delgado

Sida 2 / 29



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

2020-06-17

Kommunstyrelsens arbetsutskott

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

 Ärendelista
§76 Val av justerare
§77 Ändringar i föredragningslistan
§78 Informationsärenden
§79 Utökning av verksamhetsområde för allmänna vattentjänster 2020 Sika 

4:43
§80 Månadsrapport per maj 2020 för kommunstyrelsen
§81 Förändring av VA-taxekonstruktion
§82 Badavgifter Hallstaviks nya badhus och hyresavgift för Rimbo kulturscen
§83 Bolagisering av VA och renhållningsverksamheterna
§84 Kostnader för utredning av behov av åtgärder i VA-avdelningens 

övervakningssystem (SCADA)
§85 Inriktningsbeslut gällande försäljning av kommunens vindkraftsverk
§86 Investering 2020 - Möjliggörande av källsortering i kommunägda 

verksamhetslokaler
§87 Investering 2020 - Ytskiktsrenovering av plan 4 i f.d. Grindservicehus
§88 Reinvestering 2020 - Lommarskolan inomhusmiljö
§89 Reinvestering 2020 - Rådmansö förskola utbyte ventilationsanläggning
§90 Slutredovisning av investeringsprojekt ombyggnad av Grisslehamns VV
§91 Nytt avtal skärgårdsmedel
§92 Revidering av ersättningsbestämmelserna och den gemensamma a-

delen av nämndernas reglemente för möjliggörande av föräldraledighet 
för kommunalråd
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§76

Val av justerare
Beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott utser Ulrika Falk (S) att tillsammans med ordföranden justera 
protokollet. Justeringen äger rum den 18 juni 2020 på kommunstyrelsekontorets kansli.
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§77

Ändringar i föredragningslistan
Beslut
Inga ändringar förelåg.
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§78

Informationsärenden
Sammanfattning av ärendet

 Håkan Wahlgren, kommuncontroller, informerar om månadsrapport per maj 2020 för 
Norrtälje kommun och bolag.
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Samhällsbyggnadsärenden

§79 Dnr KS 2020-756

Utökning av verksamhetsområde för allmänna vattentjänster 2020 Sika 
4:43
Beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår:
Kommunstyrelsen föreslår:
 
Kommunfullmäktige antar förslaget i enlighet med Kommunstyrelsekontorets tjänsteutlåtande från 
den 17 juni 2020.

Sammanfattning av ärendet
Tekniska kontoret/VA-avdelningen föreslår kommunfullmäktige att utöka verksamhetsområdet för 
allmänna vattentjänster. Ärendet berör Sika 4:43 som planeras att få anslutning till kommunens 
allmänna VA-anläggning då fastigheten bedöms ha behov av allmänna vattentjänster (LAV).

Beslutsunderlag
Tjänsteutlåtande avseende utökning av verksamhetsområde för allmänna vattentjänster Sika 2020
Bilaga 1 - fastighetslista
Bilaga 2 - Karta VA1 Norrtälje
Bilaga 3 - Protokollsutdrag från teknik- och klimatnämnden den andra juni 2020

Beslutande sammanträde
Yrkanden
Anders Olander (C) yrkar bifall till kommunstyrelsekontorets tjänsteutlåtandes förslag.

Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsens arbetsutskott kan besluta i enlighet med 
kommunstyrelsekontorets tjänsteutlåtandes förslag, som bifalls av Anders Olander (C), och finner att 
kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar i enlighet med förslaget.
 

Beslutet ska skickas till 
Förvaltningsdirektör
VA-chef
Kartingenjörer vid VA-avdelningen: va-kartor@norrtalje.se
Bygg- och miljönämnden
Handläggare av tjänsteutlåtandet
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Ekonomiärenden

§80 Dnr KS 2020-4

Månadsrapport per maj 2020 för kommunstyrelsen
Beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår:
 

1. Kommunstyrelsen godkänner styrelsens månadsrapport per maj 2020.
2. Kommunstyrelsen ger kommunstyrelsekontoret i uppdrag att fortsätta arbetet med en budget 

i balans.

Sammanfattning av ärendet
Kommunstyrelsen har upprättat månadsrapport per maj 2020 enligt kommunens styrmodell. I 
ärendet redovisas uppföljning av uppdrag i kommunstyrelsens verksamhetsplan, ekonomiskt utfall 
och prognos samt effekter på verksamheten med anledning av pågående coronapandemi.

Beslutsunderlag
Tjänsteutlåtande avseende månadsrapport per maj 2020 för kommunstyrelsen
Bilaga 1 -Månadsrapport maj 2020 för kommunstyrelsen

Beslutande sammanträde
Deltar ej i beslut
Ulrika Falk (S) meddelar att Socialdemokraterna ej deltar i beslutet.
 
Camilla Rydstrand (MP) meddelar att Miljöpartiet de Gröna ej deltar i beslutet.

Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsens arbetsutskott kan besluta i enlighet med 
kommunstyrelsekontorets tjänsteutlåtandes förslag, och finner att kommunstyrelsens arbetsutskott 
beslutar i enlighet med förslaget.
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§81 Dnr KS 2020-552

Förändring av VA-taxekonstruktion
Beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår:
Kommunstyrelsen föreslår:
 
Kommunfullmäktige antar föreskrifter om taxa för den allmänna vatten- och avloppsanläggningen i 
Norrtälje kommun enligt bilaga 2.
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar för egen del att uppdra till kommunstyrelsekontoret att 
genomföra redaktionella ändringar i underlaget.

Sammanfattning av ärendet
Kommunstyrelsekontoret har sedan 2016 arbetat med en översyn av bland annat konstruktionen av 
kommunens VA-taxa. Inriktningen i arbetet har varit att VA-taxans konstruktion ska följa gällande 
lagkrav och bli mer anpassad efter principerna i branschorganisationen Svenskt Vattens basförslag 
P96. Resultatet av arbetet med VA-taxan har implementerats succesivt. En delvis förändrad 
taxekonstruktion infördes i samband med VA-taxa 2019. I och med förändringarna har kommunens 
VA-taxa närmat sig Svenskt Vattens basförslag.
 
Kommunstyrelsekontoret föreslår förändringar i nuvarande VA-taxa enligt Svenskt Vattens basförslag 
för VA-taxor P 96, även vad gäller brukningsavgifter. Vidare föreslås ytterligare anpassning av 
anläggningsavgiften samt ett antal mindre förändringar i enlighet med basförslaget. En 
taxekonstruktion enligt basförslaget skapar förutsättningar för en mer rättvis fördelning avgifterna och 
tydligare tillämpning av taxan. Genom de föreslagna förändringarna får kommunen en VA-taxa som 
motsvarar Svenskt Vattens basförslag P 96 och bedöms leva upp till vattentjänstlagens krav på 
skälig och rättvis avgiftsfördelning.
 
Förslaget berör endast konstruktionen av VA-taxan och behandlar inte några avgiftsnivåer som 
ändrar intäkterna för VA kollektiv som helhet. Förslaget till ny VA-taxa med avgiftsnivåer hanteras i 
samband med att Mål och budget 2021-2023.

Beslutsunderlag
Tjänsteutlåtande avseende förändring av VA-taxekonstruktion
Bilaga 1 - konsekvensmatris
Bilaga 2 - Förslag VA-taxa text 2021
Bilaga 3 - Jämförelse strukturförändringar
Bilaga 4 - protokollsutdrag från teknik- och klimatnämndens sammanträde den 5 maj
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Beslutande sammanträde
Yrkanden
Ulrika Falk (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens tjänsteutlåtandes förslag.
 
Bino Drummond (M) yrkar bifall kommunstyrelsens tjänsteutlåtandes förslag, samt att uppdra till 
kommunstyrelsekontoret att genomföra redaktionella ändringar i underlaget.

Beslutsgång
Ordföranden frågar först om kommunstyrelsens arbetsutskott kan besluta i enlighet med 
kommunstyrelsekontorets tjänsteutlåtandes förslag, som bifalls av Ulrika Falk (S) och Bino 
Drummond (M), och finner att kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar i enlighet med förslaget.
 
Ordföranden frågar sedan om kommunstyrelsens arbetsutskott kan besluta i enlighet med Bino 
Drummonds (M) yrkande, och finner att kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar i enlighet med 
förslaget.

Beslutet ska skickas till 
Kommunstyrelsen
VA-avdelningen
Handläggare
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§82 Dnr KS 2020-681

Badavgifter Hallstaviks nya badhus och hyresavgift för Rimbo 
kulturscen
Beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår:
Kommunstyrelsen föreslår:

1. Kommunfullmäktige godkänner förslag till badavgifter i Hallstaviks nya badhus.
2. Kommunfullmäktige godkänner förslag till Hyresavgifter för Rimbo Kulturscen.

 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar för egen del att kultur- och fritidsförvaltningen får i uppdrag 
att ta fram underlag för enhetliga taxor, baserat på konsekvenser och förutsättningar för de olika 
badhusen i Norrtälje kommun, för att behandlas på kommunstyrelsens arbetsutskott den 14 oktober 
2020.

Sammanfattning av ärendet
Kultur- och fritidsnämnden kommer under hösten att starta verksamhet i nya badhuset i Hallstavik 
och Rimbo kulturscen. Med anledning av de nya lokalerna behöver nya avgifter antas som är i linje 
med den standard som de nya lokalerna håller. I april beslutade nämnden förslag till nya avgifter och 
överlämnar dem till Kommunstyrelse och Kommunfullmäktige för beslut.

Beslutsunderlag
Tjänsteutlåtande avseende Badavgifter Hallstaviks nya badhus och hyresavgift för Rimbo kulturscen
Bilaga 1 - Förslag till badavgifter Hallstaviks nya badhus och hyresavgift för Rimbo kulturscen
Bilaga 2 - KFN § 39 protokollsutdrag

Beslutande sammanträde
Reservationer & Protokollsanteckningar
Ulrika Falk (S) och Hanna Stymne Bratt (S) reserverar sig mot beslutet i förmån för eget 
återremissyrkande. 

Ulrika Falk (S) lämnar följande protokollsanteckning:
 
"Socialdemokraterna gläds över att både Rimbo kulturscen och det nya badhuset i Hallstavik äntligen 
ska slå upp portarna. Samtidigt anser vi att det är orimligt att prissättningen skiljer sig så mycket 
mellan badhusen i Rimbo, Norrtälje och Hallstavik. Priset för ett enkelbad i det nya badhuset i 
Hallstavik ökar med 46% jämfört med priset i det gamla badhuset, från 65 till 95 kronor för en vuxen.
 
Badhuset i Rimbo kostar 85 kronor för ett enkelbad för en vuxen, och i Norrtälje badhus kostar det 
110kr. Socialdemokraterna anser att avgifterna bör vara mer enhetliga utifrån badhusens funktion. Vi 
föreslår därför att förslaget om ny badavgift återremitteras för utredning av en enhetlig taxa i 
samband med budgetarbetet 2021.
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För Socialdemokraterna,
Ulrika Falk"

Andrea Kronvall (SD) lämnar följande protokollsanteckning:
 
"Sverigedemokraterna anser att badavgifterna till Hallstaviks nya badhus skall ligga på samma nivåer 
som för Rimbo badhus. Vi har tidigare yrkat detta i Kultur- och fritidsnämnden och kommer med stor 
sannolikhet att göra så vid kommande kommunstyrelsemöte. På grund av digital närvaro i KSAU är 
det tyvärr inte möjligt att yrka även här.
Motivering: I Hallstaviks nya badhus finns det fyra stycken 25-metersbanor medan det i Rimbo finns 
flera bassänger, barnhörna, rutschkana m.m. Rimbo har dessutom ett bättre geografiskt läge samt 
en attraktivare "badhusprofil" (äventyrsbad), som ger möjlighet att locka till sig besökare utanför 
bygden, det vill säga fler betalande besökare.
Sverigedemokraterna anser mot bakgrund av ovan att en högre badavgift i Hallstavik än i Rimbo 
vore märkligt, trots nyare lokaler i Hallstavik.
Vi ser dock positivt på tilläggsyrkandet i KSAU där man ger kultur- och fritidsnämnden i uppdrag att 
ta fram ett underlag där man tittat på förutsättningar och möjligheter gällande badhusavgifterna för 
samtliga bad i hela kommunen.
2020-06-17, Norrtälje Andrea Kronvall, Sverigedemokraterna"
 

Deltar ej i beslut
Camilla Rydstrand (MP) meddelar att Miljöpartiet de Gröna ej deltar i beslutet.

Yrkanden
Ulrika Falk (S) yrkar att ärendet återremitteras för utredning av en enhetlig taxa i samband med 
budgetarbetet 2021.
 
Bino Drummond (M) yrkar bifall till kommunstyrelsekontorets tjänsteutlåtandes förslag med tillägget 
att kultur- och fritidsförvaltningen får i uppdrag att ta fram underlag för enhetliga taxor, baserat 
på konsekvenser och förutsättningar för de olika badhusen i Norrtälje kommun, för att behandlas på 
kommunstyrelsens arbetsutskott den 14 oktober 2020.

Camilla Rydstrand (MP) yrkar bifall till Bino Drummonds (M) tilläggsyrkande.

Beslutsgång
Ordföranden ställer först Ulrika Falks (S) återremissyrkande mot att ärendet ska behandlas idag, och 
finner att kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att ärendet ska behandlas idag.
 
Ordförande frågar sedan om kommunstyrelsens arbetsutskott kan besluta i enlighet med Bino 
Drummonds (M) yrkande, och finner att kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar i enlighet med 
förslaget.
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Beslutet ska skickas till 
Kultur- och fritidsnämnden
Ekonomiavdelningen
Norrtälje kommuns författningssamling
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§83 Dnr KS 2020-857

Bolagisering av VA och renhållningsverksamheterna
Beslut

1. Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar ärendet till kommunstyrelsen utan eget 
ställningstagande.

2. Kommunstyrelsens arbetsutskott uppdrar till kommunstyrelsekontoret att förtydliga 
soliditetsfrågan i underlaget inför behandling av ärendet i kommunstyrelsen den 17 augusti 
2020.

Sammanfattning av ärendet
I tjänsteutlåtandet lämnas förslag på bolagisering av kommunens va- och renhållningsverksamhet. 
Kommunstyrelsekontoret har på uppdrag av kommunstyrelsen undersökt förutsättningarna för och 
konsekvenserna av att bolagisera en eller flera verksamheter inom samhällsbyggnadsavdelningen. 
Utifrån detta arbete, tillsammans med utförda utredningar från SWECO och EY (Ernst & Young), 
föreslår kommunstyrelsekontoret att kommunens ansvar som huvudman för allmänna vatten- och 
avloppsanläggningar enligt vattentjänstlagen och kommunens renhållningsansvar enligt miljöbalken 
överförs från kommunen till ett av Norrtälje kommunhus AB helägt aktiebolag.
 
Bolagiseringen föreslås ske genom att Norrtälje kommunhus AB ges i uppdrag att bilda ett för 
ändamålet avsett bolag enligt upprättat förslag till bolagsordning samt ägardirektiv. Kommunen 
överlåter till bolaget samtliga tillgångar och skulder som ingår i verksamheterna. Överlåtelsen 
regleras i ett särskilt överlåtelseavtal. Finansieringen av bolagets förvärv av tillgångarna föreslås ske 
genom att bolaget får ett lån från kommunen mot överlämnande av en revers. Kommunstyrelsen 
föreslås få det övergripande ansvaret för genomförande av bolagiseringsprocessen och vidta de 
åtgärder som erfordras för att överföra kommunens va- och renhållningsverksamhet till bolaget. 
Verksamheten föreslås övergå från kommunen till bolaget per den 1 mars 2021.

Beslutsunderlag
Tjänsteutlåtande avseende Bolagisering av VA- och renhållningsverksamhet
Bilaga 1 -Rapport VA-utredning
Bilaga 2 -EY-Norrtälje Kommun
Bilaga 3 -Tjänsteutlåtande gällande utredning om eventuell bolagisering av verksamheter på tekniska 
kontoret
Bilaga 4 -Bolagsordning för NYAB
Bilaga 5 -Ägardirektiv NYAB

Beslutande sammanträde
Protokollsanteckningar
Andrea Kronvall (SD) lämnar följande protokollsanteckning:
 
"Sverigedemokraterna är i grunden positiva till bolagisering, framför allt av VA-verksamheten. 
Däremot anser vi tiden för att sätta sig in i alla detaljer i underlagen varit knapp, och vi behöver mer 
tid för att få vissa sakförhållanden belysta. Dessa rör bland annat
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 Omfattningen av bolagiseringen, VA-verksamheten eller VA- och renhållningsverksamheten
 Beslutsprocessen, vilka beslut ska delegeras från kommunfullmäktige till kommunstyrelsen
 Organisatoriska frågor, som hur bolagiseringen påverkar kommunens organisation och 

nämnder
 Kostnaderna för bolagiseringen, som i dagsläget redovisas inom vida intervaller
 Tidplanen för genomförandet, om 1 mars 2021 ä det lämpligaste datumet
 Därutöver ett antal detaljfrågor rörande bland annat föreslagen bolagsordning och 

ägardirektiv

Om vi haft möjligheten att yrka (inte möjligt på grund av digital närvaro) hade vi föreslagit att ärendet 
går vidare till kommunstyrelsen utan eget ställningstagande från arbetsutskottet. Vi avser att fördjupa 
vår analys och återkomma vid kommunstyrelsens möte 17 augusti 2020, då vi utgår från att ärendet 
kommer upp på dagordningen.
Vi ställer oss positiva till tillägget i KSAU att reglerna/förhållningssättet till soliditetsmålen skall 
förtydligas till kommunstyrelsen, då vi själva lyfte att det finns motsättningar kring detta i olika 
dokument och beslutsunderlag.

2020-06-17, Norrtälje Andrea Kronvall, Sverigedemokraterna"

Yrkanden
Bino Drummond (M) yrkar att kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar ärendet till 
kommunstyrelsen utan eget ställningstagande, samt att kommunstyrelsekontoret förtydligar i 
underlaget soliditetsfrågan inför behandling av ärendet i kommunstyrelsen den 17 augusti 2020.

Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsens arbetsutskott kan besluta i enlighet med Bino Drummonds 
(M) yrkanden och finner att kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar i enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
Kommunstyrelsen
Teknik- och klimatnämnden
Norrtälje kommunhus AB
Kommundirektör
Teknisk direktör
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§84 Dnr KS 2019-562

Kostnader för utredning av behov av åtgärder i VA-avdelningens 
övervakningssystem (SCADA)
Beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår:

1. Kommunstyrelsen beslutar att bevilja kommunstyrelsen 3000 tkr i investeringsanslag till 
utredningar och moderniseringar av befintligt utdaterat övervakningssystem

2. Finansiering sker med egna medel.
3. Drift och kapitalkostnader från och med 2022 uppgår till ca 345 tkr och finansieras inom VA-

kollektivet.

Sammanfattning av ärendet
På grund av ett flertal olika omständigheter har vi idag flera olika övervakningssystem som både styr, 
men framförallt övervakar våra VA-anläggningar. Det äldsta systemet som är både förlegat och 
utdaterat måste åtgärdas snarast. Vi har fått beviljade investeringsmedel för att åtgärda styr och 
reglerutrustning i verken och nu återstår kommunikation och övervakningssystem. För att ta reda på 
vad ett nytt SCADA-system skulle kosta implementerat och klart måste en hel del utredningsarbete 
göras. Genom att byta från ett utdaterat system till ett mer modernt befintligt lär vi oss vilka kostnader 
som uppstår och den dokumentation som tas fram kan med fördel användas i en upphandling. 
Kostnaderna för utredning består främst av tid från egen personal. Ytterligare investeringar kommer 
att behövas för att anläggningarna skall övervakas och kontrolleras av ett uppgraderat SCADA-
system.

Beslutsunderlag
Tjänsteutlåtande avseende Kostnader för utredning av behov av åtgärder i VA-avdelningens 
övervakningssystem (SCADA)
Bilaga Protokollsutdrag från TKN den andra juni 2020 SCADA

Beslutande sammanträde
Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsens arbetsutskott kan besluta i enlighet med 
kommunstyrelsekontorets tjänsteutlåtandes förslag, och finner att kommunstyrelsens arbetsutskott 
beslutar i enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
Förvaltningsdirektör Tekniska kontoret
VA-chef
Handläggare
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§85 Dnr KS 2020-810

Inriktningsbeslut gällande försäljning av kommunens vindkraftsverk
Beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår:
Kommunstyrelsen föreslår:

Kommunfullmäktige beslutar att sälja de två kommunägda vindkraftsverken.

Sammanfattning av ärendet
Norrtälje kommun äger två st. vindkraftsverk i Ockelbo. Anskaffningsvärde för de två verken var 75,9 
mkr (exkl. mervärdeskatt). Efter nedskrivningar ligger bokförda värdet på de två verken 38,6 mkr. 
Verken producerar ca 10,8 GWh el och ca 10 000 elcertifikat per år. I dagsläge äger vi  57 070 
elcertifikat. Priset på elcertifikat har rasat från det bästa priset från 300 kr/st. till dagens 13,37 kr per 
certifikat. På grund av det dåliga priset på elcertifikat och lägre produktion av el, förlorar 
fastighetsavdelningen ca 5 mkr per år. Det vore bra att sälja de verken till marknadspris till privata 
aktörer.

Beslutsunderlag
Tjänsteutlåtande avseende inriktningsbeslut gällande försäljning av kommunens vindkraftsverk
Bilaga 1 - Avtal vindkraft nr 3
Bilaga 2 - Avtal vindkraftverk nr 9

Beslutande sammanträde
Protokollsanteckningar
Andrea Kronvall (SD) lämnar följande protokollsanteckning:
 
"Sverigedemokraterna är positiva till en försäljning av kommunens vindkraftsverk.
Vi tvingas konstatera att denna affär, mycket långt från en kommuns kärnverksamhet, blivit otroligt 
kostsam för Norrtälje kommuns skattebetalare, och skulle aldrig ha gjorts. Ett mycket dåligt beslut 
helt enkelt.

2020-06-17, Norrtälje Andrea Kronvall, Sverigedemokraterna"

Yrkanden
Ulrika Falk (S), Camilla Rydstrand (MP), Anders Olander (C), Robert Beronius (L) och Bino 
Drummond (M) yrkar bifall till kommunstyrelsekontorets tjänsteutlåtandes förslag.

Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsens arbetsutskott kan besluta i enlighet med 
kommunstyrelsekontorets tjänsteutlåtandes förslag, som bifalls av Ulrika Falk (S), Camilla Rydstrand 
(MP), Anders Olander (C), Robert Beronius (L) och Bino Drummond (M), och finner att 
kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar i enlighet med förslaget.
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Beslutet ska skickas till 
Tekniska kontoret
Fastighetsavdelningen
Ekonomiavdelning

Sida 18 / 29



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

2020-06-17

Kommunstyrelsens arbetsutskott

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§86 Dnr KS 2019-1527

Investering 2020 - Möjliggörande av källsortering i kommunägda 
verksamhetslokaler
Beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår:

Kommunstyrelsen beslutar:
1. Anslå investeringsmedel om 15 630 tkr för möjliggörande av källsortering i kommunägda 

verksamhetslokaler.
2. Finansiering sker med kommunstyrelsens anslag för investeringar, varav 10 mkr (5 mkr per 

år) redan är avsatt i investeringsramen för åren 2020/2021.
3. Kapitalkostnad som uppkommer uppgår till 1 276 tkr/år.
4. Uppkommen kapitalkostnad finansieras inom respektive objekts internhyra.

Sammanfattning av ärendet
Fastighetsavdelningen vill möjliggöra för källsortering av förekommande avfallsfraktioner i 
kommunens egna verksamhetslokaler. En utredning har visat att 88 stycken verksamhetslokaler 
behöver anpassas för att möjliggöra källsortering. Den totala investeringssumman för 
anpassningarna uppgår till 15 630 tkr, med kapitalkostnader på 1 276 tkr/år vilka kommer att 
finansieras inom respektive verksamhetslokals internhyra.

Beslutsunderlag
Tjänsteutlåtande avseende Investering 2020 - Möjliggörande av källsortering i kommunägda 
verksamhetslokaler
Bilaga 1 - objektslista
Bilaga 2 - Protokollsutdrag från Teknik- och klimatnämnden den 2 juni 2020 möjliggörande av 
källsortering

Beslutande sammanträde
Protokollsanteckningar
Andrea Kronvall (SD) lämnar följande protokollsanteckning:
 
"Sverigedemokraterna anser att beslutsunderlaget saknar lönsamhetskalkyl. Vi efterfrågar en 
kostnadsberäkning av kommunens totalkostnader för osorterat avfall och motsvarande för sorterat 
avfall. Skillnaderna mellan dessa kostnader utgör således kommuns besparing för källsorteringen, 
och ska ställas i relation till investeringskostnaderna.
 
Om vi haft möjligheten att inte delta i beslut (inte möjligt på grund av deltagande på distans) hade vi 
valt detta i avvaktan på ovan nämnda förtydliganden i kommunstyrelsen.
2020-06-17, Norrtälje Andrea Kronvall, Sverigedemokraterna"
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Yrkanden
Robert Beronius (L), Camilla Rydstrand (MP), Anders Olander (C), Bino Drummond (M), Staffan 
Tjörnhammar (M), Ulrika Falk (S) och Hanna Stymne Bratt (S) yrkar bifall till 
kommunstyrelsekontorets tjänsteutlåtandes förslag.

Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsens arbetsutskott kan besluta i enlighet med 
kommunstyrelsekontorets tjänsteutlåtandes förslag, som bifalls av Robert Beronius (L), Camilla 
Rydstrand (MP), Anders Olander (C), Bino Drummond (M), Staffan Tjörnhammar (M), Ulrika Falk (S) 
och Hanna Stymne Bratt (S), och finner att kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar i enlighet med 
förslaget.

Beslutet ska skickas till 
Tekniska kontoret
Fastighetsavdelningen
Ekonomiavdelningen
Planering- och strategiavdelningen
 

Sida 20 / 29



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

2020-06-17

Kommunstyrelsens arbetsutskott

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§87 Dnr KS 2020-728

Investering 2020 - Ytskiktsrenovering av plan 4 i f.d. Grindservicehus
Beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar:

1. Anslå 2 500 tkr för ytskiktsrenovering av plan 4 i f.d. Grindservicehus
2. Finansiering sker med kommunstyrelsens anslag för investeringar 2020
3. Uppkomna kapitalkostnaden 246 tkr finansieras med hyresintäkterna från 

socialförvaltningen.

Sammanfattning av ärendet
Norrtälje kommun sålde Grindservicehus till extern hyresvärd och sedan hyrde tillbaka plan 3, 4 och 
5. fastighetsavdelningen har inte haft några hyresgäster i plan 4 och 5. Plan 3 var uthyrd till 
socialförvaltningens klienter. Fastighetsavdelningen har haft en hyresförlust på ca 2 300 tkr per år för 
plan 4 och 5. Nu har Fastighetsavdelningen sagt upp avtalet med hyresvärden för plan 3 och boende 
i plan 3 ska flytta upp till plan 4. Lägenheterna i plan 4 är i dåligt skikt och behöver renoveras. 
Uppkomna kapitalkostnaden ska täckas med inkomna hyran.

Beslutsunderlag
Tjänsteutlåtane avseende investering 2020 - Ytskiktsrenovering av plan 4 i f.d. Grindservicehus
Bilaga 1 Protokollsutdrag från TKN den andra juni 2020 Grindservicehus

Beslutande sammanträde
Protokollsanteckningar
Andrea Kronvall (SD) lämnar följande protokollsanteckning:
 
"Sverigedemokraterna ställer sig frågande till varför kommunen alls ska bekosta renovering i en 
fastighet som inte är i kommunens ägo, men förstår att det har att göra med åtaganden kommunen 
förpliktigat sig till i och med de avtal som ingåtts med fastighetsägaren. Avtal som visat sig vara 
mycket kostnadssamma för kommunen och fortsätter vara så framledes. Bara att beklaga.
Om vi haft möjligheten att inte delta i beslut (inte möjligt på grund av deltagande på distans) hade vi 
valt detta.

2020-06-17 Andrea Kronvall, Sverigedemokraterna"
 

Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsens arbetsutskott kan besluta i enlighet med 
kommunstyrelsekontorets tjänsteutlåtandes förslag, och finner att kommunstyrelsens arbetsutskott 
beslutar i enlighet med förslaget.
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Beslutet ska skickas till 
Tekniska kontoret
Fastighetsavdelningen
Ekonomiavdelningen
Socialförvaltningen
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§88 Dnr KS 2020-754

Reinvestering 2020 - Lommarskolan inomhusmiljö
Beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar:

1. Anslå reinvesteringsmedel om 2 650 tkr för renovering i syfte att uppnå en god inomhusmiljö.
2. Finansiering ske med kommunstyrelsens anslag för investeringar 2020.
3. Uppkomna kapitalkostnader om 172 tkr finansieras inom barn- och skolnämndens internhyra.

Sammanfattning av ärendet
Efter de inomhusmiljöproblem som uppdagades under hösten 2019 gällande emissioner från 
fuktskadat trämaterial samt mikrobiell påväxt har en åtgärdplan utarbetats för den västra delen av 
skolan.
Luktsmittat och skadat material i väggar och golv byts ut samt ventilerade golv kommer att installeras 
i korridorer och 2 större samlingsrum.

Beslutsunderlag
Tjänsteutlåtande avseende reinvestering 2020 - Renoveringsåtgärder Lommarskolan
Bilaga 1 - Lommarskolan åtgärdsområden
Bilaga 2 - Protokollsutdrag från teknik- och klimatnämnden den 2 juni 2020, Lommarskolan

Beslutande sammanträde
Protokollsanteckningar
Ulrika Falk (S) lämnar följande protokollsanteckning:
 
"Den lokalförsörjningsplan som antogs i kommunfullmäktige under 2019 fastställer att 
Lommarskolans lokaler är kraftigt underutnyttjade och bör avyttras. Samtidigt så investerar 
kommunen nu skattepengar i Lommarskolans inomhusmiljö. Det råder stora oklarheter kring 
lokalförsörjningen för kommunens skolor och förskolor. Vi efterlyser en helhetsbild av hur det 
moderatledda styret tänkt sig klara skolorna och förskolornas behov av goda lokaler med tanke på 
ökande elevantal och eftersatt underhåll av nedslitna lokaler. Lokalförsörjningsplanen behöver 
utökas med en underhållsplan, vilket vi socialdemokrater påtalat tidigare. Det moderatledda styret 
behöver tala om för elever, lärare och föräldrar hur man tänkt sig klara skolornas och förskolornas 
lokalbehov på kort, medellång och längre sikt.

För Socialdemokraterna,
Ulrika Falk"

Yrkanden
Ulrika Falk och Anders Olander (C) yrkar bifall till kommunstyrelsekontorets tjänsteutlåtandes förslag.
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Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsens arbetsutskott kan besluta i enlighet med 
kommunstyrelsekontorets tjänsteutlåtandes förslag, som bifalls av Ulrika Falk och Anders Olander 
(C), och finner att kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar i enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
Fastighetsavdelningen
Kommunstyrelsekontoret
Ekonomiavdelningen
Barn- och utbildningskontoret
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§89 Dnr KS 2020-587

Reinvestering 2020 - Rådmansö förskola utbyte ventilationsanläggning
Beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar:

1. Anslå reinvesteringsmedel om 1 950 tkr för utbyte i syfte att uppnå en godkänd 
ventilationsanläggning

2. Finansiering sker med kommunstyrelsens anslag för investeringar 2020
3. Uppkomna kapitalkostnader om 127 tkr från och med 2021 finansieras inom barn- och 

skolnämnden internhyra.

Sammanfattning av ärendet
Vid en obligatorisk ventilationskontroll som utfördes 2019 upptäcktes att luftflödena i förskolan inte 
alls är anpassade för förskoleverksamhet utan för låga. För att kunna uppnå en godkänd 
ventilationskontroll med normenliga luftflöden i fastigheten måste ventilationsanläggningen bytas ut 
till en anläggning som är dimensionerad för behovet på förskolan.

Beslutsunderlag
Tjänsteutlåtande avseende reinvestering 2020 - Utbyte ventilationsanläggning Rådmansö förskola
Bilaga 1 - Protokollsutdrag från teknik- och klimatnämnden den 2 juni 2020, Rådmansö

Beslutande sammanträde
Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsens arbetsutskott kan besluta i enlighet med 
kommunstyrelsekontorets tjänsteutlåtandes förslag, och finner att kommunstyrelsens arbetsutskott 
beslutar i enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
Fastighetsavdelningen
Kommunstyrelsekontoret
Ekonomiavdelningen
Barn- och utbildningskontoret
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§90 Dnr KS 2019-639

Slutredovisning av investeringsprojekt ombyggnad av Grisslehamns VV
Beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår:

1. Kommunstyrelsen beslutar att godkänna slutredovisning av investeringsprojekt 15053, 
Ombyggnad av Grisslehamns VV.

2. Kommunstyrelsen beslutar att avbryta projektet för ombyggnad av Grisslehamns VV.
3. Kommunstyrelsen beslutar att de nedlagda kostnaderna om 1 199 tkr för 

investeringsutredning och projektering av Grisslehamns VV, som kommer inte att byggas, 
finansieras av kommunstyrelsen i enligt med reglemente för planering styrning och 
uppföljning av verksamhet och ekonomi i Norrtälje kommun.

Sammanfattning av ärendet
Ombyggnaden av Grisslehamns vattenverk bestod av följande delprojekt

1. Om möjligt hitta bättre råvattentillgång på kommuns egen mark
2. Upprusta råvattensystemet fram till verket samt kommunikationen mellan råvattentäkter och 

vattenverk
3. Dubblera antalet processlinjer oh därmed vattenproduktion i verket
4. Omforma och modernisera vattenskyddbestämmelserna.

 
I projekt 1 undersöktes vattentillgången i och omkring Grisslehamn. Kommun besatt redan de 
vattenrikaste täkterna och mer vatten fanns ej att tillgå. Vattnet skulle räcka till kommande 
verksamhetsområde med lite överkapacitet.
 
Projektering av vattenverk förlöpte under 2 års tid, men vattenkvalitén ändrades drastiskt under 
denna tid varför projekteringen fick göras om efter nya förutsättningar. Fler processteg krävdes.
 
Den bedömda projektkostnaden för att bygga nytt vattenverk för grundvatten i Grisslehamn skulle 
hamnat på ca 20 mkr. Orosmoln att nuvarande abonnenter havsbaden och Eckerölinjen skulle utöka 
sitt vattenuttag gjorde att man inte längre såg någon framtid med den begränsade 
grundvattentillgången. Styrgruppen beslutade om att nuvarande projekt skulle läggas ned, och ett 
nytt projekt gällande membranverk skulle påbörjas.
 
För att verket skulle hålla fram till dess att nytt membranverk var byggt utfördes akuta åtgärder på 
verket för de tilldelade medlen.

Beslutsunderlag
Tjänsteutlåtande avseende slutredovisning av investeringsprojekt ombyggnad av Grisslehamns VV
Bilaga 1 - Slutrapport Grisslehamn VV ver 1.1
Bilaga 2 - protokollsutdrag från teknik- och klimatnämnden den 2 juni 2020 Grisslehamn
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Beslutande sammanträde
Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsens arbetsutskott kan besluta i enlighet med 
kommunstyrelsekontorets tjänsteutlåtandes förslag, och finner att kommunstyrelsens arbetsutskott 
beslutar i enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
Samhällsbyggnadskontoret, VA-avdelningen
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Allmänkommunala ärenden

§91 Dnr KS 2017-2329

Nytt avtal skärgårdsmedel
Beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar anta kommunstyrelsekontorets förslag till tecknande av 
avtal kring skärgårdsmedel.

Sammanfattning av ärendet
Kommunstyrelsekontoret föreslår att kommunen tecknar ett nytt avtal med Region Stockholm kring 
skärgårdsmedel. Totalt kommer det att finnas 500 tkr i denna fond med en finansiering med 250 tkr 
från vardera Norrtälje kommun och Region Stockholm. Från tidigare avtalsperiod finns kvar 143,6 tkr. 
De medel som ska skjutas till är 106,4 tkr för att . Dessa inryms i budgeten för ”lokala 
utvecklingsmedel” för år 2020. Totalt finns det 168,5 tkr i tillgängliga medel. Medel från respektive 
kommun ska endast användas till projekt som gynnar den egna kommunen. Systemet med 
gemensam finansiering via en sådan fond har prövats sedan år 2018. 
 
Eventuella medel beviljas i första hand till projekt som tydligt beaktar hållbarhetsperspektiven samt 
som överensstämmer med landsbygds- och skärgårdsutvecklingsprogrammet och 
dess handlingsplan. Skärgårdsprojekt som ligger i linje med ambitionerna i samverkansparternas 
samverkans forum för skärgårdsutveckling är prioriterade.

Beslutsunderlag
Tjänsteutlåtade avseende Nytt avtal skärgårdsmedel
Bilaga 1 -avtal skärgårdsmedel 2020

Beslutande sammanträde
Yrkanden
Anders Olander (C), Robert Beronius (L) och Staffan Tjörnhammar (M) yrkar bifall till 
kommunstyrelsekontorets tjänsteutlåtandes förslag.

Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsens arbetsutskott kan besluta i enlighet med 
kommunstyrelsekontorets tjänsteutlåtandes förslag, som bifalls av Anders Olander (C), Robert 
Beronius (L) och Staffan Tjörnhammar (M), och finner att kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar i 
enlighet med förslaget.
 

Beslutet ska skickas till 
Avdelningen Planering och strategi

Sida 28 / 29



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

2020-06-17

Kommunstyrelsens arbetsutskott

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§92 Dnr KS 2020-837

Revidering av ersättningsbestämmelserna och den gemensamma a-
delen av nämndernas reglemente för möjliggörande av föräldraledighet 
för kommunalråd
Beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår:
Kommunstyrelsen föreslår:

1. Kommunfullmäktige antar reviderade ersättningsbestämmelser, daterad den 2 juni 2020, att 
gälla från den 1 juli 2020.

2. Kommunfullmäktige antar reviderad nämndgemensam a-del av reglementet, daterad den 2 
juni 2020.

Sammanfattning av ärendet
Till följd av att ett kommunalråd har meddelat att vederbörande har för avsikt att vara föräldraledig 
från sitt uppdrag har det aktualiserat en översyn av ersättningsbestämmelserna för att möjliggöra för 
kommunalråd att vara föräldraledig. Utöver en revidering av ERS föreslår också 
kommunstyrelsekontoret att den gemensamma a-delen av nämndernas reglemente uppdateras så 
att den som beviljats att vara föräldraledig har rätt att välja en ersättare under sin frånvaro. Detta för 
att förenkla administrationen men även ge kommunalrådet själv möjlighet att styra över vilka uppdrag 
vederbörande vill behålla.

Beslutsunderlag
Tjänsteutlåtande avseende revidering av ersättningsbestämmelserna och den gemensamma a-delen 
av nämndernas reglemente för möjliggörande av föräldraledighet för kommunalråd
Bilaga 1 - ersattningsbestammelser-2020-upprakning
Bilaga 2 - Reviderad A-del föräldraledighet
Bilaga 3 - Protokollsutdrag från VDN den fjärde juni 2020

Beslutande sammanträde
Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsens arbetsutskott kan besluta i enlighet med 
kommunstyrelsekontorets tjänsteutlåtandes förslag, och finner att kommunstyrelsens arbetsutskott 
beslutar i enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
Norrtälje kommuns författningssamling
Kommunstyrelsekontorets löneenhet

Sida 29 / 29


	f1b4df0c-b96a-4284-82d8-b42512f1e7ad.docx
	Ärendelista
	Val av justerare
	Beslut
	Ändringar i föredragningslistan
	Beslut
	Informationsärenden
	Sammanfattning av ärendet
	Utökning av verksamhetsområde för allmänna vattentjänster 2020 Sika 4:43
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag
	Beslutande sammanträde
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Beslutet ska skickas till

	Månadsrapport per maj 2020 för kommunstyrelsen
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag

	Beslutande sammanträde
	Deltar ej i beslut
	Beslutsgång
	Förändring av VA-taxekonstruktion
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag

	Beslutande sammanträde
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Beslutet ska skickas till

	Badavgifter Hallstaviks nya badhus och hyresavgift för Rimbo kulturscen
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag

	Beslutande sammanträde
	Reservationer & Protokollsanteckningar
	Deltar ej i beslut
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Beslutet ska skickas till

	Bolagisering av VA och renhållningsverksamheterna
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag

	Beslutande sammanträde
	Protokollsanteckningar
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Beslutet ska skickas till

	Kostnader för utredning av behov av åtgärder i VA-avdelningens övervakningssystem (SCADA)
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag

	Beslutande sammanträde
	Beslutsgång
	Beslutet ska skickas till

	Inriktningsbeslut gällande försäljning av kommunens vindkraftsverk
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag

	Beslutande sammanträde
	Protokollsanteckningar
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Beslutet ska skickas till

	Investering 2020 - Möjliggörande av källsortering i kommunägda verksamhetslokaler
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag

	Beslutande sammanträde
	Protokollsanteckningar
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Beslutet ska skickas till

	Investering 2020 - Ytskiktsrenovering av plan 4 i f.d. Grindservicehus
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag

	Beslutande sammanträde
	Protokollsanteckningar
	Beslutsgång
	Beslutet ska skickas till

	Reinvestering 2020 - Lommarskolan inomhusmiljö
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag

	Beslutande sammanträde
	Protokollsanteckningar
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Beslutet ska skickas till

	Reinvestering 2020 - Rådmansö förskola utbyte ventilationsanläggning
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag

	Beslutande sammanträde
	Beslutsgång
	Beslutet ska skickas till

	Slutredovisning av investeringsprojekt ombyggnad av Grisslehamns VV
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag

	Beslutande sammanträde
	Beslutsgång
	Beslutet ska skickas till

	Nytt avtal skärgårdsmedel
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag

	Beslutande sammanträde
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Beslutet ska skickas till

	Revidering av ersättningsbestämmelserna och den gemensamma a-delen av nämndernas reglemente för möjliggörande av föräldraledighet för kommunalråd
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag

	Beslutande sammanträde
	Beslutsgång
	Beslutet ska skickas till




